
فغاني هاي اين سو و آن سوي مرزها
نگاه ها به جامعه داوري چنان منفي و خصمانه اس��ت كه قضاوت يك 
داور ايراني در فينال جام باشگاه هاي جهان كه مي تواند نقطه اي مثبت 
و افتخاري براي جامعه داوري و ورزش ايران باش��د، چندان به چشم 
نمي آيد. همانطور كه حضور داوران ايراني در جام جهاني خيلي به چشم 
نيامد و طوري موشكافانه زير ذره بين قرار گرفت كه گويي همه به دنبال 
كوچك ترين اشتباهي بودند تا در بوق و كرنا كنند. اين نگاه ناعادلانه 
و منفي البته نتيجه عملكرد خود داوران در ليگ فوتبال ايران اس��ت؛ 
عملكردي ضعيف كه هر بار جنجال جدي��دي را در پي دارد، بي آنكه 

تلاشي براي رفع و رجوع آن شود. 
داستان داوري در فوتبال ايران كلاف پيچيده و سردرگمي است كه چنان 
بدبيني را ترويج داده كه وقتي داوري ايراني در عرصه هاي بين المللي نيز 
خوش مي درخشد، چندان مورد توجه قرار نمي گيرد و گويي كار خاصي 
انجام نداده است. حتي اگر در فينال جام باشگاه هاي جهان بازي تيمي 
 AFC چون بارسا را قضاوت كرده باشد و بابت قضاوت خوبش از سوي
مورد تقدير و تشكر قرار گرفته باش��د. قضاوت خوبي كه البته سؤالات 
زيادي را مطرح مي كند كه چطور يك داور اين سوي مرزها با اشتباهاتي 
فاحش و نابخشودني قضاوت مي كند و آن سوي مرزهاي ايران مي شود 
داوري كاربلد كه با تقدير و تشكر مسئولان فدراسيون بين المللي مواجه 
مي ش��ود. حال آنكه قضاوت هاي مورددار همي��ن داوران در ليگ هاي 
داخلي جاي هيچ توجيهي باقي نمي گذارد و هجمه زيادي را عليه مردان 
سياهپوش ميادين سبز به راه انداخته است؛ چراكه همواره از اشتباهات 
آنها چشم پوش��ي مي ش��ود و هرازگاهي هم كه جريمه اي سنگين يا 
محروميتي چند هفته اي اعمال مي شود،  جز براي خواباندن سر و صداها 
نيست كه اين توبيخ ها هم نتيجه عكس دارد و نه تنها نمي تواند كمكي 

بكند  كه ضربه اي مهلك نيز به جامعه داوري وارد مي كند. 
واكاوي شرايط نامساعد جامعه داوري و عملكرد ضعيف داوران نيازي به 
بررسي موشكافانه و دقيق ندارد و با يك نگاه ساده نيز مي توان دريافت 
كه چرا فغاني هاي اين س��و و آن س��وي مرزها عملكردي اين چنين 
متفاوت دارند كه آنجا، چنان با تقدير و تشويق مواجه مي شوند و اينجا، 

جز ايراد و خرده،  برآنها گرفته نمي شود. 
برگزار نش��دن كلاس هاي متناوب براي بالا رفتن آمادگي جسماني و 
دانش فني و محروميت هاي چند هفته اي و تبعيد داوران به ليگ هاي 
دسته پايين تر كه مي توانند تأثير مستقيمي در روحيه آنها داشته باشد، 
از جمله مواردي است كه باعث شده طي چند سال اخير داوري ايران 
افولي فاحش را ش��اهد باش��د. ضمن اينكه به اين موارد بايد مسائل و 
مشكلات مالي داوران را نيز اضافه كرد؛ مسئله مهمي كه اجازه نمي دهد 
آنها با فكري باز و تمركز لازم قضاوت كنند و نتيجه آن مي شود كه هر 
بازي عملكردي ضعيف تر از بازي قبل ارائ��ه مي دهد و باعث به وجود 
آمدن بدبيني و نگاهي منفي به جامعه داوري مي شود. حال آنكه در آن 
سوي مرزها، بحث مسائل مالي هرگز براي داوران مطرح نيست وقتي 
براي هر يك قضاوت ش��ايد بيش از قضاوت در نيمي از بازي هاي ليگ 
ايران دريافتي دارند و علاوه بر آن هيچ پيش زمينه منفي از آنها در ذهن 
تيم ها و تماشاگران وجود ندارد كه باعث ايجاد دغدغه و نگراني شود و 
عملكردي ضعيف را در پي داشته باشد. به همين دليل هم هست كه 
قضاوت هاي بين المللي داوران ايراني همواره قضاوت هاي قابل توجه و 
افتخارآميزي است. قضاوت همان داوراني كه در ليگ داخلي اشتباهات 

متعددشان فاجعه آميز و جنجال برانگيز مي شود. 
در اصل مشكل نه داوران بلكه مسئولان داوري كشور هستند كه با فراهم 
كردن بس��تر لازم براي يك قضاوت ايده آل، ش��رايط را به گونه اي رقم 
مي زنند كه داوران هر روز بيش از روز قبل از چشم جامعه فوتبال بيفتند 
و به جزئي منفور از اين جامعه تبديل شوند. حال آنكه داوران تنها سهم 
ناچيزي از اشتباهاتي را دارند كه به واسطه فراهم نبودن زمينه هاي لازم، 
درون مستطيل سبز رقم مي خورد، اما آنچه ديده مي شود،  اين مردان 
سوت به دست هس��تند نه تصميم گيرنده هايي كه مقصران اصلي اند؛ 
مقصراني كه با به وجود آوردن ش��رايطي نامناس��ب اجازه نمي دهند 
موفقيت هاي بين المللي داوران به چش��م بيايد و ديده شود. حال آنكه 
عادلانه آن است كه اگر اشتباهات ديده مي شود و انتظار برخورد وجود 

دارد،  موفقيت ها هم از قلم نيفتد و با تقدير و تشويق همراه باشد. 

 داستان سفر اروپايي و جنجال ارسال نامه 
به سفارت لهستان

هندبال و دردسرهاي ويزاي خانواده 
جناب دبير!

مس�ئولان فدراس�يون هندب�ال اع�زام خان�واده دبي�ر اي�ن 
فدراس�يون را ب�ه اردوي اروپاي�ي تيم مل�ي تكذي�ب مي كنند. 
انتش��ار خبري مبني بر اعزام خانواده فرامرز مي آبادي به لهستان آن 
هم همراه تيم ملي هندبال موجي از واكنش ها را به همراه داش��ت. در 
خبر فوق بر اين نكته كه نام همسر و فرزند دبير فدراسيون در فهرست 
اعضاي تيم ملي به چش��م مي خورد، تأكيد ش��ده بود و پس از آن هم 
شنيده شد كه دختر مي آبادي به لهستان اعزام مي شود. در صورتي كه 

پس از پيگيري معلوم شد كه آقاي دبير فرزند دختر ندارد. 
   نامه اي دردسرساز

داستان زماني آغاز مي شود كه تلاش هاي دبير فدراسيون و خانواده اش 
براي گرفتن ويزاي آلمان بي نتيجه مي ماند. پس از آن بود كه مي آبادي 
از رئيس فدراسيون مي خواهد تا براي تسريع اخذ ويزا نامه اي به سفارت 
لهستان بزند. مهدوي نيز به دليل آنكه هدف از سفر فوق، درمان بيماري 
همسر دبير فدراسيون بود، با اين مسئله موافقت مي كند. همزمان شدن 
ارسال ليست تيم ملي و نامه درخواست ويزا از سفارت لهستان، حواشي 
زيادي به همراه داشت. تا جايي كه رئيس فدراسيون اين خبر را كذب 

خواند و منتشركنندگان اين خبر را به خدا واگذار كرد. 
  كمك به يك بيمار

ابوالحس��ن مهدوي بر اينكه اعزام خانواده دبير فدراسيون ارتباطي با 
تيم ملي ندارد، تأكيد مي كند. رئيس فدراسيون هندبال در گفت و گو 
با »جوان« خبر منتشر شده از س��وي يكي از خبرگزاري ها را اينگونه 
تشريح كرد: »خبر منتشر ش��ده دروغ اس��ت و اگر در اين دنيا نتوانم 
كاري كنم، قطعاً در آن دنيا يقه آنها كه اين حاشيه را درست كرده اند، 
مي گيرم. اعزام خانواده مي آبادي ربطي به فدراسيون ندارد. تنها نامه اي 
به سفارت لهستان زدم و وضعيت حقوقي دبير فدراسيون را بيان كردم. 
از آنها خواستم در صدور ويزا مساعدت كنند. جالب اينكه بعداً گفتند 
دختر دبير هم قرار است اعزام شود، در صورتي كه مي آبادي اصلًا دختر 
ندارد. تمام هزينه هاي اين كار را هم خود او مي پردازد و من فقط يك 

برگه A4 خرج اين مسئله كردم.«
  از صداقتم ضربه خوردم

دبير فدراسيون هم كه از حاشيه به وجود آمده به شدت ناراحت است، 
در گفت و گو با »جوان« به مسئله بيماري همسرش اشاره كرد. فرامرز 
مي آبادي معتقد اس��ت برخي از اهالي رس��انه از اعتم��اد و صداقت او 
سوءاستفاده كرده اند: »خواهر همس��ر من در آلمان زندگي مي كند و 
حتي چند بار هم براي همس��رم و درمان بيماري او دعوتنامه ارس��ال 
كرده، اما به رغم پرداخت پول ويزا موفق به گرفتن ويزا نشديم. به همين 
دليل از رئيس فدراسيون خواس��تم تا نامه اي براي حل اين مشكل به 
سفارت لهستان كه راحت تر ويزا صادر مي كند، بفرستد. با وجود آنكه 
هنوز ويزايي براي من صادر نش��ده، اما برايم حاش��يه درست كردند و 
خانواده من را س��رزبان ها انداختند.« مي آبادي در پاسخ به اين سؤال 
كه مهدوي از اعتبار ورزش ايران براي شما استفاده كرده است، اظهار 
داشت: »40 سال است كه به هندبال ايران خدمت مي كنم. آيا نوشتن 
يك نامه براي من انتظار زيادي اس��ت؟ ضمن اينكه رئيس فدراسيون 
اعلام كرده حاضر است براي تسريع درمان يك بيمار براي هر كسي نامه 

بنويسد و درخواست مساعدت كند.«
  منتظر اين جنجال بوديم

مجيد حاتمي، مسئول روابط بين الملل فدراسيون هندبال در گفت و گو 
با »ايسنا« با اعلام اينكه ليست نفرات تيم ملي و كادر فني را براي دريافت 
ويزا شخصاً پيگيري كرديم و بر خلاف برخي اخبار منتشر شده نام همسر 
و فرزند دبير كل در آن ليست نبوده است، گفت: »سازمان تيم هاي ملي، 
ليست را تهيه مي كند و اسامي به تأييد رئيس فدراسيون مي رسد و بعد از 
طريق دبير فدراسيون ليست اسامي به من ارجاع داده مي شود. من بدون 
مهر و امضا و تأييد فدراس��يون اقدامي نمي كنم. م��ا از مدت ها قبل فكر 
مي كرديم كه كار به اينجا بكشد. تنها كسي كه از اصل ماجرا خبر داشت، 
من بودم، اما متأسفانه دوس��تان ديگر در فدراسيون شروع به اظهار نظر 
كردند. آنچه مسلم است به هيچ عنوان اسم مي آبادي و همسر و فرزندانش 
در ليست اصلي تيم ملي وارد نشد. مهدوي نامه اي به سفارت لهستان ارسال 

كرد تا در جهت تسريع سفر همسر مي آبادي به اروپا اقدام شود.«

15 اس��فند 94 روز مهمي براي فوتبال ايران است، 
روزي كه قرار است مجمع انتخاباتي فدراسيون فوتبال 
برگزار ش��ود و فوتبال رئيس جديدش را بشناسد. 
س��ه ماه كمتر مانده به روز انتخابات، جنجال هاي 
آن آغاز ش��ده است. كفاش��يان هم كه دوره هشت 
ساله اش اسفند تمام مي شود، مي گويد مي خواهد 
براي سومين بار در انتخابات شركت كند، اما به نظر 
مي رسد او كار آس��اني براي انتخابات اسفند ندارد. 
به همين خاطر هم هست كه موافقان علي كفاشيان 
مي گويند: »نمي خواهند بگذارند علي كفاشيان در 
انتخابات فدراسيون فوتبال شركت كند.« آنها پرونده 

فساد در فوتبال و بازرسي نهادهاي امنيتي از اتاقش 
را پيش مي كش��ند و ادعا مي كنند اين پرونده اهرم 
فشاري براي كناره گيري كفاشيان است. او ديروز در 
واكنش به اينكه مي خواهند از حضورش در انتخابات 
جلوگيري كنند، به خبرگزاري ايسنا گفت: »تا به حال 
هم كسي به من نگفته كه نبايد در انتخابات شركت 
كني. فعلاً هم نظر دارم در انتخابات رياست فدراسيون 
فو تبا ل حضور پيدا كنم. كسي تاكنون اين موضوع را 
به من اعلام نكرده و من هم فعاليت خودم را مي كنم. 
حالا اگر گفتند بايد ببينيم چه مي شود، اما فعلًا من 

تصميم به حضور در انتخابات دارم.«

    
جلس��ه محرمانه با مقام��ات ورزش و درخواس��ت 
آنها براي بركن��اري كرش و حمايت از كفاش��يان 
در انتخابات فدراس��يون، ديگر شنيده اي است كه 
اين روزها خبرساز شده است؛ موضوعي كه رئيس 
فدراسيون همان طور كه پيش بيني مي شد، آن را 
تكذيب مي كند: »هيچ فردي از من نخواس��ته كه 
كرش را بركنار كنم تا بتوانم در انتخابات فدراسيون 
فو تبا ل شركت كنم. او ارتباطي به بودن يا نبودن من 
ندارد. كرش هم وظيفه دارد بر اساس قراردادي كه با 
او بسته ايم تا جا م جها ني همراه ما باشد و برنامه هايش 

را ان شا ء الله در فروردين ماه به ما بدهد. وزارت ورزش 
و جوانان خودش حامي ما براي نگه داشتن كارلوس 
كرش بود و در اين راه كمك هاي زيادي به فدراسيون 
فو تبا ل كرد. چطور مي شود كه آنها بخواهند بگويند 
كرش را بركنار كن؟ اصلاً چنين چيزي صحت ندارد 

و اين موضوع يك شايعه است.«
در آن سو وزارت ورزش هم جريان اين ديدار را رد 
كرده است. رضا حسني خو، مشاور وزير ورزش و 
جوانان و مدير كل حراست در گفت وگو با پايگاه 
خبري وزارت ورزش و جوانان اين خبر و تحليل هاي 
مرتبط با آن را بي اساس و كذب دانست: »طبيعي 
است كه آقاي كفاش��يان هم در جلسات رؤساي 
فدراسيون ها با حضور وزير ش��ركت دارد و هم در 
مواردي كه نياز بوده مس��ائل مربوط به فوتبال را 
توضيح دهد با گودرزي ديدار كرده است، ولي اخبار 
برخي سايت ها و رسانه هاي ورزشي مبني بر ديدار 
وزير ورزش و جوانان با علي كفاشيان در خصوص 
انتخابات فدراسيون فوتبال از اساس غلط و كذب 
اس��ت. قطعاً آرامش مهم ترين نياز ورزش كشور 
براي پيش��برد برنامه هاي آن است و خصوصاً تيم 
ملي فوتبال كه به دور از حاشيه ها براي موفقيت 
تلاش مي كند.« حسني خو درباره بركناري كرش 
به عنوان ش��رط ماندن كفاش��يان در فدراسيون 
فوتبال هم گفت: »يقيناً اين موضوع صحت ندارد و 
چنين بحثي مطرح نشده است كه شرط حمايت از 
كفاشيان در انتخابات، بركناري كرش باشد و وزارت 
در انتخابات جهت گيري ندارد. تيم ملي متعلق به 
همه مردم و كشور است و قطعاً از تصميمات درست 

و منطقي هميشه دفاع و حمايت مي كنيم.«
    

علاوه بر اين حاش��يه ها، ديروز يكي از خبرگزاري ها 
خبر از اساسنامه غير قانوني فدراسيون فوتبال داد و در 
گزارشي نوشت كه كفاشيان بدون اينكه تغييرات در 
اساسنامه را به تأييد هيئت وزيران برساند، اساسنامه را 
به نفع خودش با نظر مجمع تغيير داده است. اشاره به 
تغيير بند جنجالي اساسنامه يعني »رئيس فدراسيون 
فوتبال حداكثر مي تواند براي دو دوره متوالي انتخاب 
شود« بود. طبق نوشته اين خبرگزاري، كفاشيان كه 
از اين قضيه اطلاع كافي داش��ته و مي دانسته كه در 
دوره هاي بعد نمي تواند در انتخابات ش��ركت كند، 
در مجمع فوق الع��اده 4 دي 90 در اين اساس��نامه 
تغييراتي مي دهد و در ماده 39 بند يك اساس��نامه 
جديد انتخاب مجدد رئيس فدراسيون براي دوره هاي 
متوالي را بلامانع و در اين مجمع آن را تصويب مي كند. 
با اين حال هوشنگ نصيرزاده، رئيس كميته حقوقي و 
تدوين مقررات فدراسيون، غير قانوني بودن اساسنامه 
را رد مي كند و در گفت وگو با »جوان« مي گويد: »در 
فيفا هم رياست آن براي دوره هاي متوالي مانعي وجود 
ندارد. همچنين در اساسنامه قبلي كه توسط هيئت 
وزيران تصويب ش��ده بود، اختيار اصلاح به مجمع 
واگذار شده و اشاره اي به اين نشده كه بايد تغييرات به 

تأييد هيئت وزيران برسد.«
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 بازگشت مورينيو به رئال 
معادلات را برهم مي زند

باورش خيلي دشوار است؛ خوزه مورينيو 
به برنابئو برمي گردد! اين خبري است كه 
دهان به دهان مي چرخد، اما بسيار بعيد 
است كه به حقيقت نزديك ش��ود.  رئال 
مادريد شرايط خوبي ندارد و در اين فصل 
نتوانسته منتقدان را راضي نگه دارد. اينكه 
فكر مي كنن��د براي بيرون آم��دن از اين 
بحران بايد يك تغيير بزرگ ايجاد ش��ود، 
منطقي نيست. به نظرم تغيير كادر فني 
بدترين تصميمي است كه مي توان در اين 
برهه گرفت. خيلي زود است كه عملكرد رافا بنيتس را زير سؤال ببريم. از 
طرفي سرمربي به تنهايي مسئول نتايج كسب شده نيست و در واقع كل 
باشگاه بايد مسئوليت عملكرد ضعيف را بپذيرد. بنيتس كارش را طبق 
اصولش انجام مي دهد و چهار ماه به هيچ وجه زمان كافي اي براي قضاوت 
نيست. نمي دانم كه بنيتس در رئال مي ماند يا نه، اما او مربي باتجربه اي 
است. معتقدم كه بايد به او فرصت دهيم تا سيستم مورد علاقه اش را در 
تيم پياده كند؛ تيمي مثل رئال ش��رايط ويژه اي دارد. بعيد مي دانم كه 
تا پايان فصل تغييري روي نيمكت كهكش��اني ها ببينيم. در حقيقت 
ناراحتي هواداران پس از شكست تحقيرآميز در ال كلاسيكو آغاز شد. 
رئالي ها تحمل شكست 4 بر صفر را ندارند. اين نتيجه خيلي مسائل را 
در رئال تغيير داد. وقتي تماشاگران ورزشگاه را ترك كردند، نشان داد 
كه به اين راحتي ها نمي توان آنها را راضي كرد. از دس��ت رفتن نتيجه 
ال كلاسيكو آينده رئال در اين فصل را به خطر انداخت. كهكشاني ها از 
ابتداي اين فصل با چالش هاي زيادي روبه رو بوده اند. انتقال مورينيو به 
مادريد اتفاق عجيبي است؛ اتفاقي كه مي تواند بسياري از معادلات را به 
هم بريزد. در حال حاضر خوزه تيم ندارد و رئال هم با مشكلات زيادي 
دست و پنجه نرم مي كند. بايد ديد سران اين باشگاه براي برون رفت از 
بحران به سرمربي خود فرصت مي دهند يا اينكه ساده ترين راه را انتخاب 

مي كنند و سرمربي ديگري را روي كار مي آورند. 
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نبرد تهراني ها در هفته چهاردهم بسكتبال 
هفته چهاردهم رقابت  هاي  ليگ برتر بسكتبال عصر امروز تحت تأثير ديدار 
حساس دو تيم شيميدر و دانش��گاه آزاد در تالار بسكتبال آزادي برگزار 
مي شود. البته دو تيم به ترتيب رده  هاي  دوم و پنجم جدول رده بندي را در 
اختيار دارند، اما اختلاف كم امتياز تيم  هاي  بالاي جدول اين بازي را بيش از 
پيش حساس كرده است.  در ساير ديدارها پتروشيمي صدرنشين در تبريز 
ميهمان شهرداري اين شهر است. ثامن مشهد از شهرداري اراك پذيرايي 
مي كند. پالايش نفت آبادان ميزبان آينده سازان است و شهرداري گرگان 

هم در زمين خود نيروي زميني قعرنشين را پيش رو دارد. 
-------------------------------------------------------------

طلسم 40 ساله اذيتم مي كند  
محمد مايلي كهن، مدير فني تيم فوتبال اميد گفت: وقتي واژه طلسم 
40 ساله نرفتن به المپيك را مي شنوم خيلي اذيت مي شوم و اميدوارم 
كه ديگر آن را نشنوم در طول يك سال گذش��ته واقعاً زحمات زيادي 
براي تيم اميد كشيده ش��ده و اميدوارم با تلاش اعضاي تيم بتوانيم با 

صعود به المپيك اين طلسم را بشكنيم. 
-------------------------------------------------------------

نامه براي بازگشت سعيد علي حسيني 
داوود باقري، رئيس كميته پزشكي فدراسيون وزنه برداري گفت: براي 
بازگشت زودتر از موعد سعيد علي حسيني به مشاور حقوقي فدراسيون 
جهاني نامه زده ايم، البته هنوز جوابي ارسال نشده است، اما پيگير قضيه 

هستيم و اميدواريم بتوانيم مشكل او را حل كنيم. 

  چـهـره ها/  فريدون حسن 

شيوا نوروزي

88498432سرويس ورزشي

به جوانان ناشناخته هم فرصت بازي رسيد 
ليگ برتر فوتبال با تمام حواشي و فراز 
و فرودهايش اي��ن فصل يك وجه تمايز 
با س��اير فصل ها دارد و آن اينكه تيم ها 
جرئت استفاده از بازيكنان جوان و حتي 
گمنام را بيش��تر از قبل پي��دا كرده اند؛ 
مس��ئله اي كه حتي مهدي تاج، رئيس 
سازمان ليگ هم به آن اشاره دارد. وي مي گويد: »حتي استقلال 
و پرسپوليس بازيكناني دارند كه اسم برخي از آنها را نشنيده ام. 
فرق ليگ هاي گذشته با ليگ امس��ال به نيمكت و درون زمين 
برمي گردد. امسال حتي روي نيمكت ها هم جوانگرايي را شاهد 
هس��تيم و مي بينيم كه در ميدان هم به جوان ها بيش��تر بازي 
مي رس��د، به همين خاطر در كن��ار جوانگرايي ش��اهد كاهش 

هزينه ها هم بوده ايم.« 

دوره بگم بگم تمام شد آقاي دادكان 
ه��ر چن��د ك��ه خ��ود فوتبالي ه��ا و 
فدراسيون نشين ها در بروز حاشيه هاي 
ريز و درش��ت اخير فوتب��ال بي تقصير 
نيستند، اما برخي هم در اين ميان پيدا 
شده اند و مي خواهند از آب گل آلود ماهي 
بگيرند، برخي مثل دادكان كه البته همه 
خوب مي دانيم به چه چيزي افتخار مي كند! محمد اسلاميان، نايب 
رئيس فدراسيون فوتبال در واكنش به اظهارات اخير دادكان گفت: 
»بايد ديد هر كانديدا چه برنام��ه اي دارد. ديگر دوره بگم بگم ها 
گذشته است و افراد بايد مس��تند حرف بزنند. من براي دادكان 
احترام زيادي قائلم و در زمان مديريتش عضو هيئت رئيسه بودم، 
اما خواهش مي كنم اگر مي خواهد در انتخابات شركت كند، رقابت 

را برنامه محور كند و راهكارهاي جديد بدهد.« 

مسي خيلي جنتلمن است 
با گذش��ت چهار روز از قضاوت عليرضا 
فغاني در ديدار فينال جام باش��گاه  هاي  
جه��ان، داوري خ��وب داور بين المللي 
كش��ورمان هنوز در رسانه  هاي  ورزشي 
دنيا مطرح اس��ت. فغان��ي در خصوص 
ش��رايط بازي و برخورده��اي بازيكنان 
ب��زرگ فوتبال دنيا مي گويد: »ش��رايط خيلي س��ختي بود هم 
بابت اينكه ما ايراني بودي��م و هم به اين جهت كه كنترل كردن 
بازيكنان امريكاي جنوبي خيلي سخت است. نيمار كلًا بازيكني 
است كه دنبال خطا گرفتن است ولي مسي خيلي جنتلمن است. 
حضور همزمان اين افراد در يك بازي شرايط قضاوت را سخت 
مي كند، ولي خدا را شكر ما كارمان را انجام داديم و با قاطعيت 

قضاوت كرديم.« 

دنيا حيدري

خورخه والدانو

 مدير ورزشي اسبق 
رئال مادريد

مصائب علي كفاشيان براي ادامه حضور در فدراسيون فوتبال هر روز بيشتر مي شود

روزهاي سخت آقاي رئيس

سعيد احمديان
    گزارش

خوان سيچلو، مربي آرژانتيني و دستيار لوزانو در تيم ملي واليبال 
ايران پس از حضور مجدد در تهران و عقد ق��رارداد براي نظارت 
مستقيم بر ليگ برتر و انتخاب بازيكنان در تهران باقي ماند: »من 
تمام بازيكناني را كه در ليگ شاغل هستند، رصد مي كنم و فيلم 
ديدارهاي نيم فصل اول را نيز از آناليزور تيم ملي گرفته ام. ما بايد در 
مسابقات انتخابي المپيك كه سطح بالايي دارد، بازي كنيم و تمام 

تيم هاي آسيايي را شكست دهيم. اين كار بسيار سختي است ولي 
بايد تلاش كنيم تا به آن برسيم. من چالش را دوست دارم. من در 
ايران هستم تا بازيكنان ايراني را مورد آزمايش و ارزيابي قرار دهم. 
ما مي خواهيم در المپيك باشيم. ترجيح مي دهم با تيمي مثل ايران 
باشم كه شانس حضور در المپيك را دارد. هر كاري از دست مان بر 

بيايد، انجام مي دهيم تا به المپيك برسيم.«

كسب صد در صد 3  سهميه المپيك 
خس��رو قمري، رئيس فدراس��يون دوچرخه س��واري گفت:»در 
مسابقات قهرماني آسيا در كشور تايلند با موفقيت هايي كه به دست 
آورديم، سعي كرديم شرايط را براي كسب سهميه المپيك فراهم 
كنيم. در اين مسابقات با كسب 9 مدال و كسب اولين سهميه در 
قاره آسيا، موفقيت خوبي كسب كرديم و با توجه به امتياز ها بايد 

بگوييم، صد در صد سه سهميه المپيك را به دست آورده ايم.«

پهلوان ايران فردا معرفي مي شود 
پهلوان ايران در س��ال 94، فردا پس از پايان رقابت هاي كشتي 
پهلواني قهرماني كش��ور در تبريز مشخص مي ش��ود و بازوبند 
پهلواني بر بازوي وي بسته خواهد شد. رقابت هاي كشتي پهلواني، 
قهرماني كشور يادواره مرحوم عليرضا سليماني قهرمان جهان و 
پهلوان كشور طي دو روز در تبريز برگزار مي شود و در جريان اين 

رقابت ها پهلوان ايران معرفي مي شود.

براي رفتن به المپيك به ايران آمدم

شايد كمتر مديري اين روزها علاقه داشته باش�د تا جاي علي كفاشيان 
باشد، او از هر سو زير فشار است و روزهاي سختي را در دوران مديريتش 
تجربه مي كند، آن هم در شرايطي كه كمتر از سه ماه تا انتخابات فدراسيون 
فوتبال باقي مانده است؛ انتخاباتي كه او مي گويد مي خواهد براي سومين 
بار روي صندلي رياس�ت بنش�يند. با اين حال اتفاقاتي كه در چند وقت 
اخير افتاده، او را در وضعيت دش�واري قرار داده اس�ت. ي�ك روز خبر از 
ورود نهادهاي امنيتي به دفتر كارش و ضبط وسايلش است و روز ديگر از 
شايعه جلسه اش با وزير و پيشنهاد گودرزي براي حمايت از او در صورت 

بركناري كرش؛ شايعه اي كه هم وزارت و هم كفاشيان ديروز آن را تكذيب 
كردند. ديروز ه�م يك خبرگزاري از غير قانوني بودن اصلاح اساس�نامه 
فدراسيون براي اينكه كفاشيان بتواند براي دوره هاي متوالي رئيس باشد 
خبر داد؛ موضوعي كه البته رئيس كميته حقوقي فدراسيون آن را تكذيب 
مي كند و مي گويد تغييرات قانوني صورت گرفته اس�ت. با تمام اينها اما 
رئيس خنده روي فدراس�يون فوتبال مي گويد، عزم�ش را جزم كرده تا 
همچنان در فوتبال بماند، اگر چه منتقدان زيادي در جامعه فوتبال داشته 
باش�د و خيلي ها براي رفتنش شمارش معكوس را ش�روع كرده باشند. 

شاگردان خادم در گود زورخانه
ش��اگردان خادم بار ديگر طي چن��د هفته اخير براي ايج��اد تنوع در 
تمرينات اردوي آماده سازي تيم ملي كش��تي آزاد و همچنين ارتقاي 
قواي جسماني به زورخانه نامجو رفتند و با ضرب و زنگ مرشد، به انجام 
تمرينات باستاني پرداختند. گود زورخانه مرام پهلواني را يادآور مي شود 
و گام نهادن در آن مي تواند دوبنده پوشان آزاد كار ايران را از لحاظ روحي 
و رواني به شرايط مناسبي برساند و آنان را بر آن دارد تا با تكيه بر اصول 
اخلاقي و پهلواني خود را آماده نبرد براي بزرگ ترين آوردگاه هاي جهان 
كنند. اين نوع متفاوت تمرين كردن ملي پوشان تيم اميد نشان مي دهد 

كه سرمربي آن توجه ويژه اي به مسائل روحي و رواني تيم دارد.

وزير دستان تاول زده  ما  را ببيند !
فرشيد عبدالمحمدي سرمربي تيم ملي اهداف پروازي مي گويد: 
»با توجه به مشكلات مالي فدراسيون تنها سه نفر از تيراندازان در 
اهداف پروازي فشنگ دارند. اين براي تيراندازي يك درد است، 
از وزير ورزش و جوانان مي خواهم يك روز در سرماي دي و بهمن 
ماه كنار تيراندازان باشند و ببينند اين قدر فلز تفنگ سرد است كه 

دستشان به تفنگ مي چسبد و گاهي تاول مي زند.«

مورينيو سرمربي رئال مادريد مي شود؟
اخراج مورينيو از چلسي و ش��ايعات هر روزه درباره تيم  هاي جديد اين مربي 
پرحاشيه تمامي ندارد. حالا رسانه هاي اسپانيايي از انتخاب قريب الوقوع خوزه 
مورينيو به عنوان سرمربي جديد تيم رئال مادريد خبر مي دهند. البته بلافاصله 
پس از اخراج مورينيو اخبار متعددي در رابطه با حضور وي در منچستريونايتد 
به گوش مي رسيد. فن خال سرمربي هلندي يونايتد در آستانه اخراج قرار 
دارد و بسياري مورينيو را جانشين قطعي وي مي دانند هر چند اين خبر 
تكذيب شد، اما رسانه ها معتقدند كه او به منچستر مي رود. البته بر اساس 
گزارش هايي هم حضور مورينيو در تيم رئال بسيار محتمل به نظر مي رسد 
و حتي در اين باره شرط هايي هم گذاش��ته است. يكي از شرط هاي مهم 
مورينيو براي عقد قرارداد دوباره با رئ��ال مادريد، ابقاي رونالدو و افزايش 
دستمزد او است. هر چند شنيده ها حاكي از آن است كه بازيكنان قديمي 
و امروز رئال مادريد يك كمپين پنهان عليه مورينيو در فضاي رسانه اي 

راه انداخته اند و دوست ندارند او به رئال برگردد. 

فيفا يك سازمان مافيايي است!
پس از اينكه كميته اخلاق فيفا دوشنبه رأي نهايي خود را درباره سپ بلاتر و ميشل 
پلاتيني اعلام كرد و بر اساس آن رؤساي پيشين فيفا و يوفا به خاطر تخلفاتي كه 
مرتكب شده بودند، هر كدام را به مدت هشت سال از حضور در فوتبال محروم كرد، 
بلاتر رئيس معلق فدراسيون بين المللي فوتبال در گفت وگو با وال استريت ژورنال 

گفت: »كارم  در فوتبال به پايان رسيده است. من در تاريخ ۲۷ مي با دخالت 
مقامات قضايي امريكايي اعتماد خود را از دست دادم. همان روز مشخص 
شد فيفا يك سازمان مافيايي است. پلاتيني كمي از من نگران تر است، اما 
اهميتي ندارد. در قانون سوئيس وقتي شما كسي را به قتل مي رسانيد 
يا بانك مي زنيد بايد هشت سال از كار تعليق شويد.  پيرمرد ۷9 ساله 
سوئيس��ي در حالي حرف از مافياي فوتبال مي زند كه چهار دوره در 
سال هاي 199۸، ۲00۲، ۲00۷ و ۲011 به عنوان رئيس فيفا فعاليت 
مي كرد. البته بلاتر يك بار ديگر هم در سال ۲015 براي رياست فيفا 

رأي آورد كه از سمت خود استعفا داد. 

وحيد صابري 
   فوتبال اروپا


